



(Le français suit)

This document includes:

- ⇒ **CAREGIVER - SUPPORT PERSON: NO REGISTRATION**
- ⇒ **TRAVEL AND TRANSPORTATION**
- ⇒ **FSS BUILDING: THE ACCESSIBLE CONFERENCE FACILITY**
- ⇒ **ACCESSIBILITY PROVISIONS BY REQUEST**
- ⇒ **UNIVERSITY OF OTTAWA SERVICES**
- ⇒ **QUESTIONS – CONTACT US**

CAREGIVER - SUPPORT PERSON: NO REGISTRATION

Caregivers or support persons accompanying a registered attendee are not required to register or pay a fee. This complimentary access requires them to be in the attendee's company throughout the event and to agree to comply with the conference's Code of Conduct and Complaint Procedure.

TRAVEL AND TRANSPORTATION

Ottawa/Macdonald–Cartier International Airport (YOW)

Universal access is a fundamental component of customer care at YOW. The airport has developed the following website to help and support customers preparing for air travel:

[Accessibility services at YOW](#)

[Travelling to YOW](#)

[Planning for your arrival in Ottawa starts long before you take off.](#)

Taxis

Blue Line Taxi	(613) 238-1111	bluelinetaxi.com
Capital Taxi	(613) 744-3333	capitaltaxi.com
West-Way Taxi	(613) 727-0101	westwaytaxi.com
Diamond Taxi	(613) 235-1821	diamond-taxi.ca

Train Station (Via Rail)

[Ottawa Train Station: A Milestone in Accessible Transportation](#)

Public Transit

All public transit is accessible, please see the links below for public transit services to and from YOW/Via Rail Station.

OCTranspo Accessibility: *Because getting around should work for all of us.*

O-Train: *We renew our commitment to providing an accessible transit experience. Accessibility features on trains and at stations make sure your trips meet your needs.*

Para Transpo is a shared-ride, book-in-advance, public transit service. See **Para Transpo** contact options. You can also [download the Guide to Para Transpo Services](#).

FSS BUILDING: THE ACCESSIBLE CONFERENCE FACILITY

120 University Private, Ottawa, ON K1N 6N5

The 2026 CPSA will take place in the [Social Sciences Building \(FSS\)](#), the pride and joy of the University of Ottawa campus. Its sustainability features include the Living Wall of Plants (the building's air filtration system). FSS also includes the famous artisan bakery and café [Première Moisson](#).

Building Information – Accessibility -Floor Plans

Building Entrances

Doors are wide enough to accommodate a person using a wheelchair, electric scooter or walker, and have a power-assist feature to allow for ease of entrance into the building.

Washrooms

Accessible washrooms with clear, wide entrances are close to all meeting spaces. Universal washrooms available on floors 2, 3, 4, 5, 10 and 12.

Elevators – Ramps – Hallways

FSS has three elevators. These elevators, its hallways and doorways are wide enough to accommodate a person using a wheelchair, electric scooter, or walker.

Quiet Spaces

CPSA is pleased to provide designated quiet spaces for attendees for the duration of the conference. The use of these spaces is open to all individuals and rooms will be available from 8am-5pm.

Scent-free Environment

To ensure a healthy and accessible conference for everyone, we request your cooperation in maintaining a scent-free environment. Many individuals have sensitivities or allergies to fragrances found in perfumes, colognes, lotions, and other scented products. Please refrain from using these products while attending the conference. Thank you for your understanding and cooperation in making this event welcoming for all.

ACCESSIBILITY PROVISIONS BY REQUEST

To help us facilitate the best possible experience, attendees who require accessibility provisions are asked to fill out an online form during the registration process by **April 10, 2026**. While we will make every reasonable effort to accommodate requests, advance notice is essential for planning and coordination. The information you provide allows us to arrange supports where feasible and helps us improve accessibility for future CPSA conferences. Provisions which require extensive arrangements, and which are not provided by the university on a regular basis, may incur extra charges.

UNIVERSITY OF OTTAWA SERVICES

Report an Emergency

 613-562-5411

Non-Urgent Security Inquiries

 613-562-5499

Department: Protection Services

Urgent Facilities Issues

(e.g., leaks, power outages, equipment breakdowns)

 613-562-5800 ext. 5000

Department: Facilities

Multifaith chaplaincy services

Parking Services

For more information about accessibility at the University of Ottawa Campus, please contact **Accessibility Hub: Building an inclusive and accessible community.**

QUESTIONS – CONTACT US

For more information about accessibility, contact accessibility_accessibilite@cpsa-acsp.ca



Ce document comprend :

- ⇒ **PERSONNES PROCHES-AIDANTES – PERSONNES DE SOUTIEN : INSCRIPTION NON REQUISE**
- ⇒ **DÉPLACEMENTS ET MOYENS DE TRANSPORT**
- ⇒ **PAVILLON FSS : LE CENTRE DE CONGRÈS ACCESSIBLE**
- ⇒ **DISPOSITIONS RELATIVES À L'ACCESSIBILITÉ SUR DEMANDE**
- ⇒ **SERVICES DE L'UNIVERSITÉ D'OTTAWA**
- ⇒ **DES QUESTIONS – CONTACTEZ-NOUS**

PERSONNES PROCHES-AIDANTES – PERSONNES DE SOUTIEN : INSCRIPTION NON REQUISE

Les personnes proches-aidantes et les personnes de soutien ne sont pas tenues de s'inscrire ou de payer des frais lorsqu'elles accompagnent une participante inscrite ou un participant inscrit. Cet accès gratuit implique qu'elles restent aux côtés de la participante ou du participant tout au long de l'événement et qu'elles acceptent de se conformer au Code de conduite et procédure à suivre en cas de plainte du congrès.

DÉPLACEMENTS ET MOYENS DE TRANSPORT

Aéroport International d'Ottawa Macdonald-Cartier (YOW)

L'accès universel est un élément fondamental du service à la clientèle à YOW. L'aéroport a créé le site Web suivant afin d'aider et de soutenir les personnes qui se préparent à prendre l'avion :

[Services d'accessibilité à YOW](#)

[Voyager vers YOW](#)

[Planifier votre arrivée à Ottawa commence bien avant le décollage](#)

Taxis

Taxi Blue Line	(613) 238-1111	bluelinetaxi.com
Taxi Capital	(613) 744-3333	capitaltaxi.com
Taxi West-Way	(613) 727-0101	westwaytaxi.com
Taxi Diamond	(613) 235-1821	diamond-taxi.ca

Gare de train (Via Rail)

[Gare d'Ottawa : un jalon dans le transport accessible](#)

Transport en commun

Tous les transports en commun sont accessibles. Veuillez consulter les liens ci-dessous pour connaître les services de transport en commun à destination et en provenance de l'aéroport YOW/de la gare Via Rail.

Accessibilité chez OC Transpo : *Parce que se déplacer devrait fonctionner pour tous.*

O-Train : *Nous renouvelons notre engagement à assurer une expérience de transport en commun accessible à tous. Différentes caractéristiques d'accessibilité dans les trains et aux stations font en sorte que vos déplacements répondent à vos besoins.*

Para Transpo est un service de transport en commun partagé, avec réservation à l'avance. Voir les diverses options de **Para Transpo**. Vous pouvez [télécharger le Guide des services de Para Transpo](#).

PAVILLON FSS : LE CENTRE DE CONGRÈS ACCESSIBLE **120, rue Université, Ottawa, ON K1N 6N5**

Le congrès de 2026 de l'ACSP se tiendra dans le [pavillon des Sciences sociales \(FSS\)](#), fleuron du campus de l'Université d'Ottawa. Parmi ses caractéristiques en matière de durabilité figure le mur végétal, qui constitue un système de biofiltration. Le pavillon FSS abrite également la célèbre boulangerie artisanale doublée d'un café [Première Moisson](#).

Renseignements sur l'immeuble – Accessibilité – Plans d'étage

Entrées de l'immeuble

Les portes sont suffisamment larges pour permettre le passage d'une personne en fauteuil roulant, en scooter électrique ou avec un déambulateur; elles sont en outre équipées d'un système d'assistance électrique facilitant l'entrée dans l'immeuble.

Toilettes

Des toilettes accessibles, avec des entrées larges et dégagées, sont situées à proximité de tous les espaces de réunion. Des toilettes non genrées sont disponibles aux niveaux 2, 3, 4, 5, 10 et 12.

Ascenseurs – Rampes – Couloirs

Le pavillon FSS dispose de trois ascenseurs. Ces ascenseurs, leurs couloirs et leurs portes sont suffisamment larges pour accueillir une personne en fauteuil roulant, en scooter électrique ou avec un déambulateur.

Espaces calmes

L'ACSP est heureuse de mettre à la disposition des congressistes des lieux calmes pendant toute la durée du congrès. Ces espaces seront accessibles à tous de 8 h à 17 h.

Environnement sans parfum

Pour offrir un congrès agréable et accessible à tous, nous faisons appel à votre coopération afin de maintenir un environnement sans parfum. De nombreuses personnes sont en effet sensibles ou allergiques aux fragrances contenues dans les parfums, les eaux de Cologne, les lotions et autres produits parfumés. Nous vous remercions à l'avance de bien vouloir vous abstenir d'utiliser ces produits pendant le congrès. Votre compréhension et votre coopération en la matière contribueront à rendre ce congrès accueillant pour tous.

DISPOSITIONS RELATIVES À L'ACCESSIBILITÉ SUR DEMANDE

Afin de nous aider à vous offrir la meilleure expérience possible, nous demandons aux personnes ayant besoin de dispositions relatives à l'accessibilité de remplir un formulaire en ligne lors de leur inscription, **avant le 10 avril 2026**. Nous nous efforçons de répondre aux demandes, mais nous devons être informés à l'avance pour pouvoir planifier et coordonner les mesures nécessaires. Les informations que vous nous fournissez nous permettent de mettre en place des mesures de soutien dans la mesure du possible et nous aident à améliorer l'accessibilité lors des congrès futurs de l'ACSP. Les dispositions nécessitant des aménagements importants et ne faisant pas partie des services régulièrement proposés par l'université peuvent entraîner des frais supplémentaires.

SERVICES DE L'UNIVERSITÉ D'OTTAWA

Signalement d'une urgence

 613-562-5411

Demandes de renseignements concernant la sécurité – cas non urgents

 613-562-5499
Département : Service de la protection

Urgences concernant les immeubles (p. ex., fuites, pannes de courant, pannes d'équipements)

 613-562-5800, poste 5000
Département : Immeubles

Services d'aumônerie multiconfessionnelle

Services de stationnement

Pour en savoir plus sur l'accessibilité au campus de l'Université d'Ottawa, veuillez contacter le **Carrefour
accessibilité : Bâtir une communauté accessible et inclusive.**

DES QUESTIONS – CONTACTEZ-NOUS

Pour en savoir plus sur l'accessibilité, contactez-nous à accessibility_accessibilite@cpsa-acsp.ca.